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Närvarolista, ledamöter 

Ledamot 
 

Ersättare Parti Närvaro Votering  
§ 163 

Andreas Sjölander  S X Ja 

Lotta Visén  S X Ja 

Magnus Oskarsson  S X Ja 

Nina Skyttberg  S X Ja 

Krister Fagerström 
McCarty 

 S X Ja 

Monica Fahlén  S X Ja 

Håkan Viklund  S X Ja 

Ebba Hansson  S X Ja 

Ann-Cathrine 
Genberg 

 
S X Ja 

Björn Nordling  S X Ja 

Katrin Sjödin Lennart Mohlin S - Ja 

Johan Nilsson 
 

S X Ja 

Susanne Forsberg 
 

S X Ja 

Ingrid Nilsson Anders Bergqvist § 155 V X §§ 
156-171 

Ja 

Martin Neldén  V X Ja 

Malin Lindroth Birgitta Alevård V - Ja 

Åke Hamrin  V X Nej 

Knapp Britta Thyr  MP X Ja 

Hibo Abdullahi  MP X Ja 

Göran Hådén 
 

MP X Ja 

Ida Skogström Bengt Wallgren M - Nej 

Anders Gäfvert  M X Nej 

Lennart Bolander  M X  Nej 

Margareta Tjärnlund  M X Nej 

Eva-Clara Viklund  M X Nej 

Christian Wasell  M X Nej 

Linda Borg  M X Nej 

Per-Eric Norberg Dunia Ali C - Nej 

Christina Lindberg  C X Nej 

Erik Hultin  C X Nej 

Anette Nordin  C X Nej 

Karl Rönnkvist Ulrika Sundgren §§ 155-168 
§§ 169-171 tom stol 

C - Nej 

Olle Löfgren  L X Nej 

Ingemar Wiklander  KD X Ja 

Mai Nahas Anders Nordström KD - Ja 

Ulrika Jonsson  SD X Nej 

Kenneth Lunneborg  SD X Nej 

Sven Ingemar 
Vernersson 

Bo Gidmark SD - Nej 

Lennart Bergström  SD X Nej 

Anette Åström  SD X Nej 

Eva Olstedt Lundgren  L X Nej 

Kristoffer Bodin 
 

M X Nej 

Göran Norlander   S X Ja 
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Närvaro- och tjänstgöringslista, ersättare 

Ersättare 
 

Parti Närvaro Tjänstgöring 

Lennart Molin S X Katrin Sjödin 

Lotten Vidmark S X 
 

Jasenko Omanovic S -  

Agneta Jonsson S X 
 

Basel Aljamal S X  

Mats Höglund S X  

Rune Danielsson S X  

Birgitta Alevård V X Malin Lindroth 

Anders Bergqvist V X Ingrid Nilsson § 155 

Per Sander MP - 
 

Myriam Estrella Näslund MP X  

Bengt Wallgren M X Ida Skogström 

Malin Plantin Sjöblom M -  

Ingemar Ljunggren M X  

Tina Sellgren M -  

Dunia Ali C X Per-Eric Norberg 

Lillemor Andersson C -  

Ulrika Sundgren C X Karl Rönnkvist §§ 155-168 

RosMarie Sandin L X §§ 164-
171 

 

Camilla Nilsson L X  

Anders Nordström KD X Mai Nahas 

Chantal Binua KD -  

Bo Gidmark SD X Sven Ingemar Vernersson 

Glenn Sehlin SD X  

Vakant SD 
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§ 155 Dnr 50753  

Ändringar i föredragningslistan 

Ärende ”Borgenstak 2020”, ”Avsägelse 2019”, ” Valärenden 2019” och 

” Tillkommande motioner, interpellationer och frågor” utgår från 

dagordningen. 

 

 

______  
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§ 156 Dnr 2019-000029 1.1.1.2 

Information från Revisionen 2019 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

att lägga informationen till handlingarna.      

Yttranden 

I ärendet yttrar sig Sigge Tjärnlund (M), ordförande i revisionen. 

Propositionsordning 

Kommunfullmäktiges ordförande finner att det endast föreligger ett förslag 

till beslut, liggande förslag.  

Ordförande frågar om kommunfullmäktige avser att besluta i enlighet med 

liggande förslag.  

Ordförande finner att kommunfullmäktige har beslutat i enlighet med 

liggande förslag.        

Bakgrund 

Revisionen bjuds in till fullmäktiges sammanträden för att informera om 

aktuella granskningar.        

Beslutsunderlag 

      

______  
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§ 157 Dnr 2019-000030 1.1.1.1 

Allmänhetens frågestund i kommunfullmäktige 2019 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar  

att anse frågorna besvarade.       

Propositionsordning 

Kommunfullmäktiges ordförande finner att det endast föreligger ett förslag 

till beslut, liggande förslag.  

Ordförande frågar om kommunfullmäktige avser att besluta i enlighet med 

liggande förslag.  

Ordförande finner att kommunfullmäktige har beslutat i enlighet med 

liggande förslag.      

Bakgrund 

Sex stycken Allmänhetens frågestund har inkommit. 

Knapp Britta Thyr (MP), samhällsnämndens ordförande besvarar frågan om 

”Parkeringsböter”. 

Knapp Britta Thyr (MP), samhällsnämndens ordförande besvarar frågan om 

utlovad besiktning av avfasningar trottoarer Torsviksområdet. 

Knapp Britta Thyr (MP), samhällsnämndens ordförande besvarar frågan om 

”Upprustning av Trädgårdsgatan och trottoarer Trädgårdsgatan och 

Torsviksområdet”, samt ”Trottoarer som behöver fasas”. 

Knapp Britta Thyr (MP), samhällsnämndens ordförandande besvarar frågan 

om ”Flytt av övergångsställe”. 

Göran Norlander (S), fullmäktiges ordförande besvarar frågan om 

”Trafiksäkerhet, Torsviksområdet”. 
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Beslutsunderlag 

Parkeringsböter, Andreas Menzel, 2019-11-26 

Utlovad besiktning av avfasningar trottoarer Torsviksområdet, Andreas 

Menzel, 2019-11-17 

Upprustning av Trädgårdsgatan och trottoarer Trädgårdsgatan och 

Torsviksområdet, Andreas Menzel, 2019-11-11 

Trottoarer som behöver fasas, Andreas Menzel, 2019-11-26 

Flytt av övergångsställe, Andreas Menzel, 2019-11-05 

Trafiksäkerhet, Torsviksområdet, Andreas Menzel, 2019-12-06 

      

______  
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§ 158 Dnr 2019-000495 1.1.1.1 

Hemställan om beslut om Avfallstaxa 2020 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

att anta avfallstaxa för 2020 enligt Härnösands Energi & miljö ABs förslag, 

samt 

att den nya taxan ska börja gälla från och med 2020-01-01.  

Yttranden 

I ärendet yttrar sig Åke Hamrin (V), Anders Gäfvert (M). 

Propositionsordning 

Kommunfullmäktiges ordförande finner att det endast föreligger ett förslag 

till beslut, liggande förslag.  

Ordförande frågar om kommunfullmäktige avser att besluta i enlighet med 

liggande förslag.  

Ordförande finner att kommunfullmäktige har beslutat i enlighet med 

liggande förslag.        

Bakgrund 

Härnösands Energi & miljö AB (HEMAB) har inkommit med en hemställan 

till kommunfullmäktige om att höja taxan för fastighetsrenhållning. Tidigare 

kallades taxan för renhållningstaxa men har frångåtts och taxan kallas 

numera för avfallstaxa.  

Taxan för fastighetsrenhållning föreslås höjas sammantaget med 2,5 procent. 

Det ger en intäktsökning med cirka 650 tkr. HEMAB anser det nödvändig 

för att kunna nå sitt budgetmål för 2020. 

HEMABs ingångdata för taxeändringen är: 

Ökande lönekostnader med 2 %. 

Ökande kostnader för förbränning till följd av höjd avfallsskatt för brännbart 

material. En ökad kostnad om 650 tkr.  

Ett omfattande arbete med att reducera kostnader och arbeta med 

effektiviseringar, gör att en reell kostnadsökning, förutom ökad avfallsskatt, 

inte föreligger. 

En fortsatt hög servicenivå kommer att hållas inom fastighetsrenhållningen.  
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Specificering   

Avfallstaxan är för hushåll och verksamheter är fördelad mellan grundavgift 

och hämtningsavgift. För hushåll föreslås grundavgiften höjas med 5,78 % 

totalt. För hushåll och fritidshus med flerfackskärl lämnas hämtningsavgiften 

oförändrad och hushåll med enbart brännbart och matavfall höjs taxan med 

1.7 %. Hämtningsavgiften för matavfall lämnas orörd. Med motiveringen att 

HEMAB vill uppmuntra fortsatt utsortering.  

Skillnaden mellan att välja grönt och brunt kärl (brännbart + mat) jämfört 

med flerfackskärl blir 750 kr dyrare. 2019 var prisskillnaden 650 kr. 

Prisskillnaden motiveras med den miljöstyrande taxa som finns beskriven i 

kommunens avfallsplan samt att regeringen inför skatt på förbränning av 

avfall från och med nästa år. Plockanalyser visar att hushåll som har grönt 

och brunt kärl slänger mer brännbart avfall än de hushåll som har 

flerfackskärl.  

Hämtningsavgifterna för slam och latrin lämnas oförändrade. 

I avfallstaxan för 2019 var verksamheternas grundavgift och hämtningsavgift 

sammanslagna till en avgift. Det ledde till att när kund vill ha hämtning 

oftare en varannan vecka blev det högre höjning för verksamheterna än för 

flerfamiljshusen.  

Då grundavgiften istället lyfts ut och debiteras för sig och hämtningsavgiften 

för sig, kommer hämtningsavgifterna för verksamheter och flerfamiljshus att 

se exakt likadana ut. Därför blir det en sänkning av hämtningsavgiften för 

verksamheter i den förslagna avfallstaxan för 2020. 

Bedömning 

Kommunledningskontorets bedömning är att de förslagna höjningarna av 

avfallstaxan är skälig med hänvisning till kostnadsökningar som HEMAB 

inte kan påverka samt ägardirektivet. I ägardirektivet åläggs HEMAB att 

taxan ska vara så utformad så att den bidrar till att kommunens miljömål 

uppnås. Taxan ska grundas på företagets kostnader för hela 

renhållningsverksamheten enligt den så kallade självkostnadsprincipen. Den 

föreslagna taxehöjningen anser kommunledningskontoret följa 

självkostnadsprincipen och grundas på företagets ökade kostnader.   

Socialt perspektiv 

Kommunledningskontorets bedömning är att det sociala perspektivet inte 

påverkas.  

Ekologiskt perspektiv 

Kommunledningskontorets bedömning är att det påverkas positivt av 

beslutet.  
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Ekonomiskt och juridiskt perspektiv 

Kommunledningskontorets bedömning är att det ekonomiska och juridiska 

perspektivet inte påverkas av beslutet.   

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokollsutdrag, 2019-12-03 § 181 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse, 2019-11-05 

Hemställan om beslut om Avfallstaxa 2020 

Bilaga – Avfallstaxa 2020 del 1 

Bilaga – Avfallstaxa 2020 del 2 

Bilaga – Avfallstaxa 2020 del 3 

 

______  
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§ 159 Dnr 2019-000513 1.1.1.1 

Hemställan om beslut VA-taxa 2020 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

att anta VA-taxa för 2020, samt 

att den nya taxan ska börja gälla från och med 2020-01-01. 

Propositionsordning 

Kommunfullmäktiges ordförande finner att det endast föreligger ett förslag 

till beslut, liggande förslag.  

Ordförande frågar om kommunfullmäktige avser att besluta i enlighet med 

liggande förslag.  

Ordförande finner att kommunfullmäktige har beslutat i enlighet med 

liggande förslag.        

Bakgrund 

Härnösands Energi & Miljö AB (HEMAB) hemställer till 

kommunfullmäktige om att anta ny VA-taxa för 2020. Utgångpunkten i 

översynen av taxan var:  

Ökade lönekostnader med 2 % finns som underlag i budgeten. 

En fortsatt fondering för nödvändiga investeringar i utökad säkerhet för 

dricksvattenförsörjningen samt avloppsrensning vid Kattastrands 

reningsverk, till följd av krav i tillståndsbeslut finns som underlag i 

budgeten. 

Driftbidrag från kommunen för del i utbyggnad av VA Södra Härnön betalas 

in.  

Pågående arbete med att reducera kostnader och arbeta med 

effektiviseringar, minskar behov av taxaökning. 

Utifrån dessa utgångspunkter har HEMAB föreslagit en höjning av taxan 

med 1.7 %, vilket motsvarar 889 tkr i ökade intäkter för 2020. HEMAB 

anser att taxehöjningen ligger i linje med bolagets ambition om att låga 

priser för kunder upprätthålls. 

Kommunledningskontoret anser att höjningen är skälig i förhållande till de 

utgångpunkter för översynen av taxan. Därför föreslår 

kommunledningskontoret kommunfullmäktige att anta VA-taxan 2020.  
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Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokollsutdrag, 2019-12-03 § 182 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse, 2019-11-21 

VA-taxa 2020 för allmänna VA-anläggningar i Härnösands kommun 

Hemställan om beslut VA-taxa 2020 

 

______  
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§ 160 Dnr 2019-000474 1.1.1.0 

Taxa för offentlig kontroll inom 
livsmedelslagstiftningen 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar  

att anta reviderad taxa för offentlig kontroll inom livsmedelslagstiftningen,  

att fastställa timavgiften till 1002 kr, samt 

att den nya taxan börjar gälla från och med 2020-01-01.  

Propositionsordning 

Kommunfullmäktiges ordförande finner att det endast föreligger ett förslag 

till beslut, liggande förslag.  

Ordförande frågar om kommunfullmäktige avser att besluta i enlighet med 

liggande förslag.  

Ordförande finner att kommunfullmäktige har beslutat i enlighet med 

liggande förslag.        

Bakgrund 

Samhällsnämnden har beslutat att förslå kommunfullmäktige att anta 

reviderad taxa för offentlig kontroll inom livsmedelslagstiftningen. 

Samhällsnämnden föreslår att timavgiften fastställs till 1002 kr.  

Kommunernas avgiftsuttag för livsmedelskontrollen är i dag reglerad i 

kontrollförordning (EG) 882/2004 och den svenska regleringen som finns i 

livsmedelslagen (2006:804), livsmedelsförordningen (2006:813) och 

förordning (2006:1166) om avgifter för offentlig kontroll av livsmedel och 

vissa jordbruksprodukter. 

Den nuvarande taxan har gällt sedan 2012. Timavgiften beslutades då till 

950 kr i timmen och har inte justerats sedan dess.  

Den 14 december 2019 träder EU:s nya kontrollförordning (EU) 2017/625 i 

kraft. De nya bestämmelserna ersätter reglerna i den nu gällande 

kontrollförordningen, men ändringar för att anpassa den svenska 

livsmedelslagen kommer att ske först under 2020.  

Sveriges kommuner och Landsting, SKL, har mot den bakgrunden tagit fram 

ett nytt underlag för taxa (bilaga 1) anpassade till den nya 

kontrollförordningen. Generellt har bestämmelserna utformas relativt brett 

och utan hänvisningar eftersom relevanta förordningar är under förändring. 
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Samhällsnämnden har bedömt att taxan för offentlig kontroll inom 

livsmedelslagstiftningens område bör revideras enligt bifogad bilaga och den 

förändrade taxan föreslås träda i kraft den 1 januari 2020. För att avgifterna 

ska täcka samhällsnämndens faktiska kostnader anser samhällsnämneden 

även att timavgiftens storlek behöver justeras genom en uppräkning enligt 

konsumentprisindex från dagens 950 kr till 1002 kr. 

Taxan kommer troligen att behöva justeras igen under senare delen av 2020 

eftersom förordningsändringarna inte är kända i dagsläget. 

Samhällsförvaltningen skriver också att taxan för livsmedelskontrollen måste 

revideras innan årsskiftet annars är det inte möjligt för samhällsnämnden ta 

ut årsavgifter, registreringsavgifter och avgifter för arbetsuppgifter som 

omfattas av det tidigare begreppet extra offentlig kontroll under år 2020. 

Kommunledningskontoret delar samhällsnämndens bedömning av behovet 

att revidera taxan samt att höja timavgiften från 950 kr till 1002 kr.  

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokollsutdrag, 2019-12-03 § 183 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse, 2019-11-06 

Samhällsnämndes protokollsutdrag 2019-10-17 § 161 

Samhällsförvaltningens tjänsteskrivelse, 2019-10-09 

Samhällsnämnden - Taxabestämmelser  

 

______  
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§ 161 Dnr 2019-000533 1.1.2.1 

Taxa - plan- och bygglov 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

att timkostnaden för handläggning av plan- och bygglovsärenden för 2020 är 

1220 kr,  

att anta reviderad taxetabell för plan- och bygglovsärenden, samt 

att den nya taxan ska börja gälla från och med 2020-01-01. 

Propositionsordning 

Kommunfullmäktiges ordförande finner att det endast föreligger ett förslag 

till beslut, liggande förslag.  

Ordförande frågar om kommunfullmäktige avser att besluta i enlighet med 

liggande förslag.  

Ordförande finner att kommunfullmäktige har beslutat i enlighet med 

liggande förslag.        

Bakgrund 

Härnösands kommun tar ut en avgift för plan- och bygglovsärenden enligt 

bifogad tabell samt en timkostnad. Timkostnaden ska enligt beslut i 

kommunfullmäktige 2019 indexregleras en gång per år enligt med prisindex 

för kommunal verksamhet, (PKV). Sveriges kommuner och landsting har 

beräknat PKV 2020 till 3,0 %. Samhällsnämnden har föreslagit, enligt PKV, 

att handläggningskostnaden per timme 2020 ska var 1220 kr.  

I den taxetabellen för plan- och bygglov som beslutats tidigare i år har 

Samhällsförvaltningen upptäckt att vissa ärendeslag saknas och därför 

reviderat taxetabellen för att komplettera den med de saknade ärendeslagen.  

De saknade ärendeslagen var: 

Nybyggnad av komplementbyggnad upp till 50 m2, med tekniskt samråd. 

(Ärendeslag A1.4, A1.5, A1.6, A1.7, A1.8, A1.9, A1.10, A 1.11, A1,12.    

 Nybyggnad av komplementbyggnad upp till 50 m2, utan tekniskt samråd. 

(Ärendeslag A1.13, A1.14, A1.15, A1.16, A1.17, A 1.18. 

Nybyggnad 101-1000 m2 (BTA+OPA), utan tekniskt samråd. (Ärendeslag 

A2.10, A2.11, A2.12) 

Fasadändring, utan tekniskt samråd, enstaka inglasad balkong (Ärendeslag 

A2.33) 
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All övrig ändring, med tekniskt samråd. (Ärendeslag A2.36, A2.37, A2.38) 

All övrig ändring, utan tekniskt samråd. (Ärendeslag A2.39, A2.40, A2.41) 

Dessa ändringar finns grönmarkerade i den bifogade taxetabellen för 2020. 

Kommunledningskontoret anser att revideringen av tabellen bör antas då 

berörda ärendeslag saknas i taxetabellen och att justeringen av timtaxan för 

plan-och bygglovs ärenden är rimlig, enligt beslut om indexuppräkning 

genom PKV i fullmäktige 2019.  

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokollstutdrag, 2019-12-03 § 184 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse, 2019-11-26 

Samhällsnämndens protokollsutdrag, 2019-11-21 § 184 

Samhällsförvaltningens tjänsteskrivelse, 2019-09-30  

Taxetabell plan- och bygglov 2020 

 

______  
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§ 162 Dnr 2019-000502 1.1.2.1 

Arbetsmiljöpolicy 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

att anta reviderad arbetsmiljöpolicy.   

Propositionsordning 

Kommunfullmäktiges ordförande finner att det endast föreligger ett förslag 

till beslut, liggande förslag.  

Ordförande frågar om kommunfullmäktige avser att besluta i enlighet med 

liggande förslag.  

Ordförande finner att kommunfullmäktige har beslutat i enlighet med 

liggande förslag.        

Bakgrund 

Arbetsmiljöpolicyn för Härnösands kommun reviderades senast 2017-05-29.  

Syftet med arbetsmiljöpolicy som inkluderar policy om alkohol, droger och 

spel är att visa arbetsgivarens övergripande målsättning, viljeinriktning och 

medel när det gäller arbetsmiljöarbetet i Härnösands kommun.  

Tidigare fanns en policy om alkohol och droger. Den ersätts nu av ett tillägg 

till arbetsmiljöpolicy.  

Härnösands kommun har som arbetsgivare nolltolerans mot bruk av alkohol 

och droger. Genom att arbeta långsiktigt och förebyggande skapas en 

arbetsmiljö fri från alkohol, droger och spel.  

Tillägg görs i arbetsmiljöpolicyn i syfte att tydliggöra fördelningen av 

arbetsmiljöuppgifter från kommunfullmäktige via kommunstyrelsen och 

nämnderna.  

Arbetsgivaren har huvudansvaret för arbetsmiljön och svarar för att ansvar 

och befogenheter förs ut i verksamheten på ett sätt som gör att 

arbetsmiljöarbetet kan bedrivas verkningsfullt. I kommunerna är de 

förtroendevalda arbetsgivare och därigenom huvudansvariga för en hållbar 

arbetsmiljö. För att kunna uppfylla sitt ansvar ska arbetsgivaren fördela 

uppgifter i arbetsmiljöarbetet. Ansvarsfördelning och befogenheter ska vara 

tydligt formulerade och kända. Vidarefördelning av arbetsmiljöansvaret ska 

ske skriftligen och undertecknas av både den som fördelar och den som 

mottar fördelningen.  
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Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokollsutdrag, 2019-12-03 § 186 

HR-avdelningens tjänsteskrivelse, 2019-11-07 

Arbetsmiljöpolicy 2019-11-06 med markeringar 

Arbetsmiljöpolicy i Härnösands kommun 2017-05-29 

 

______  
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§ 163 Dnr 2018-000220 101 

Kommunfullmäktiges arbetsordning 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

att återremittera ärendet.  

Yttranden 

I ärendet yttrar sig Kristoffer Bodin (M), Andreas Sjölander (S), Olle 

Löfgren (L), Anders Gäfvert (M), Lennart Bergström (SD), Erik Hultin (C), 

Eva Olstedt- Lundgren (L), Knapp Britta Thyr (MP) och Lotta Visén (S). 

Yrkanden 

Kristoffer Bodin (M) yrkar i första hand återremiss av ärendet för vidare 

beredning i kommunfullmäktiges presidieberedning och kommunstyrelsen 

och med motiveringen: yrkar på återremiss då det finns oklarheter kring 

vilka kostnader KS reviderade beslut innebär. Det medför vidare diskussion 

och att kommunen tar fram en kostnadsberäkning för de olika förslagen med 

hänsyn till vilka olika systemlösningar och skillnader i arbetsinsats i 

handläggningen som krävs. 

Kristoffer Bodin (M) yrkar även i andra hand bifall till fullmäktiges 

presidieberednings förslag till Kommunfullmäktiges arbetsordning.   

I yrkandet instämmer Olle Löfgren (L), Anders Gäfvert (M), Lennart 

Bergström (SD), Erik Hultin (C) och Eva Olstedt-Lundgren (L).  

Andreas Sjölander (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

I yrkandet instämmer Knapp Britta Thyr (MP) och Lotta Visén (S).       

Propositionsordning 

Ordföranden finner att det föreligger två förslag till beslut, 

kommunstyrelsens förslag och Kristoffer Bodins (M) förslag om återremiss. 

Ordföranden frågar först om ärendet ska avgöras idag. 

Ordföranden frågar sedan om ärendet ska återremitteras. 

Ordföranden finner att ärendet ska avgöras idag. 

Votering begärs och verkställs.        
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Votering och utfall 

Ordföranden ställer följande propositionsordning: Den som vill att 

kommunfullmäktige ska besluta att avgöra ärendet idag röstar ja, och den 

som vill att kommunfullmäktige ska besluta att återremittera ärendet röstar 

nej.  

Med 21 nej-röster mot 22 ja-röster finner ordföranden att 

kommunfullmäktige beslutat att återremittera ärendet enligt Kristoffer 

Bodins (M) förslag. 

Hur de enskilda ledamöterna röstat framgår av voteringslistan på s.2. 

Bakgrund 

Kommunfullmäktige har tidigare beslutat att medborgarförslagen ska 

upphöra och att det istället ska införas e-förslag. Som en konsekvens av detta 

förslås att avsnittet om medborgarförslag stryks och ersätts med ett nytt 

avsnitt om e-förslag. 

Utöver detta förslås att interpellationer som ska hanteras som 

”snabbspårsinterpellationer” ska lämnas in innan fullmäktigepresidiets 

sammanträde. 

Det tydliggörs också vem en interpellation kan ställas till. 

Utöver detta görs också vissa justeringar gällande allmänhetens frågestund 

och ordförandes rätt att avgöra vilka frågor som får ställas. 

Socialt perspektiv 

Beslutet har ingen påverkan på detta perspektiv 

Ekologiskt perspektiv 

Beslutet har ingen påverkan på detta perspektiv 

Ekonomiskt och juridiskt perspektiv 

Beslutet har ingen påverkan på detta perspektiv  

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokollsutdrag, 2019-12-03 § 187 

Arbetsordning kommunfullmäktige antagen 2018-04-23 

Arbetsordning kommunfullmäktige reviderad efter KS 2019-10-18 

______  
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§ 164 Dnr 2019-000473 1.1.1.0 

Mobilitetsriktlinjer 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

att anta förslag till Mobilitetsriktlinjer och vägledning för parkering i 

Härnösands kommun.    

Yttranden 

I ärendet yttrar sig Knapp Britta Thyr (MP) och Christian Wasell (M). 

Yrkanden 

Knapp Britta Thyr (MP) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

I yrkandet instämmer Christian Wasell (M).        

Propositionsordning 

Kommunfullmäktiges ordförande finner att det endast föreligger ett förslag 

till beslut, liggande förslag.  

Ordförande frågar om kommunfullmäktige avser att besluta i enlighet med 

liggande förslag.  

Ordförande finner att kommunfullmäktige har beslutat i enlighet med 

liggande förslag.        

Bakgrund 

Samhällsnämnden beslutade den 8 februari 2018 § 19 att ge 

samhällsförvaltningen i uppdrag att upprätta ett förslag till mobilitetsnorm 

för Härnösands kommun.  

Kommunen har det övergripande ansvaret att planera för parkering och detta 

sker oftast i detaljplanerna. För samhällsförvaltningen är en 

mobilitetsriktlinje viktig vid dialoger med byggentreprenörer både i tidiga 

detaljplaneskeden men även i bygglovshandläggningen. Detta för att 

långsiktigt kunna planera trafikflöden, renhållning- och snöröjning samt 

behov av kollektivtrafik och utbyggnad av gång- och cykelvägar. Det är 

alltid fastighetsägarens ansvar att ordna med parkering för sin fastighet. 

I september 2018 presenterades ett förslag till mobilitetsnorm för 

samhällsnämnden. Sen dess har revideringar skett utifrån de synpunkter som 

inkom från nämnden. Bland annat har namnet ändrats från ”mobilitetsnorm” 

till ”mobilitetsriktlinje”.  



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

23(33) 

Sammanträdesdatum 

2019-12-16 
 

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

Mobilitetsriktlinjen tar sitt avstamp i det Trafikprogram som tagits fram för 

Härnösands kommun. Det innebär att Härnösand ska utvecklas mot en 

struktur som tydligt signalerar en prioritering mellan trafikslag där cykel-, 

gång- och kollektivtrafik har företräde framför biltrafiken.  

Mobilitetsriktlinjen innehåller också förslag på åtgärder som en 

fastighetsägare/fastighetsutvecklare kan vidta för att ställa om till ett mer 

hållbart resande.  

Trafikprogrammet och Mobilitetsriktlinjen följer även Sveriges nationella 

åtaganden om minskad klimatpåverkan, helst utan nettoutsläpp av 

klimatgaser, uppfylls till år 2050.  

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokollsutdrag, 2019-12-03 § 192 

Tillväxtavdelningens tjänsteskrivelse, 2019-11-07 

Mobilitetsriktlinjer och vägledning för parkering i Härnösands kommun 

Samhällsnämndens sammanträdesprotokoll, 2019-10-17, §164 

Samhällsförvaltningens tjänsteskrivelse, 2019-07-04 

 

______  
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§ 165 Dnr 2019-000472 1.1.2.1 

Gestaltningsprogram för Härnösands kommun 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

att anta gestaltningsprogrammet för Härnösands kommun.   

Yttranden 

I ärendet yttrar sig Knapp Britta Thyr (MP). 

Yrkanden 

Knapp Britta Thyr (MP) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.      

Propositionsordning 

Kommunfullmäktiges ordförande finner att det endast föreligger ett förslag 

till beslut, liggande förslag.  

Ordförande frågar om kommunfullmäktige avser att besluta i enlighet med 

liggande förslag.  

Ordförande finner att kommunfullmäktige har beslutat i enlighet med 

liggande förslag.        

Bakgrund 

Samhällsnämnden beslutade den 14 december 2017, § 235 att ge 

samhällsförvaltningen i uppdrag att ta fram en projektplan, tidsplan och 

budget för framtagande av ett gestaltningsprogram för Härnösands kommun.  

Samhällsnämnden beslutade den 1 mars 2018, § 49, att avgränsningen i 

gestaltningsprogrammet ska vara riksintresset samt utvecklingsområden och 

att gestaltningsprogrammet inte ska vara en fördjupad översiktsplan (FÖP).  

Härnösands kommun arbetar med framtagandet av en ny översiktsplan under 

åren 2019-2022. Gestaltningsprogrammet är ett värdefullt underlag till hur 

kulturmiljöerna i Härnösands stad ska hanteras för en framtida hållbar 

utveckling.  

Vårt gestaltningsprogram är en samling riktlinjer för utformning av det 

offentliga stadsrummet. I programmet visas vilka arkitektoniska principer 

som ligger till grund för byggnader, grönytor och gator. Programmet tar upp 

karaktärer hos olika stadsdelar och deras olika utvecklingsmöjligheter utan 

att slå fast några tvingande regler. Programmet innehåller strategier och 

konkreta tips för hur vi ska kunna utveckla vår stad.  
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Målgruppen för gestaltningsprogrammet är handläggare och tjänstemän på 

kommunen, men även våra invånare, kunder och näringslivet.  

Delar av gestaltningsprogrammet kommer också att konkretiseras och 

förtydligas i det digitala verktyget Storymap som också kommer att 

användas för Härnösands kommuns nya översiktsplan. 

www.harnosand.se/gestaltningsprogram 

Bedömning 

Tillväxtavdelningen delar samhällsförvaltningens bedömning att 

gestaltningsprogrammet med tillhörande populärversion kan gå till 

antagande i kommunfullmäktige. Tillväxtavdelningen har deltagit som 

remissinstans, men även vid framtagandet av populärversionen.  

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokollsutdrag, 2019-12-03 § 193 

Tillväxtavdelningens tjänsteskrivelse, 2019-11-07 

Samhällsnämndens protokollsutdrag, 2019-10-17 § 163 

Samhällsförvaltningens tjänsteskrivelse, 2019-09-25 

Förslag gestaltningsprogram 

Populärversion av Gestaltningsprogram för Härnösands kommun. Den finns 

under följande länk:  www.harnosand.se/gestaltningsprogram  

 

______  
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§ 166 Dnr 2019-000483 1.1.1.1 

Interpellation - Har vi koll på försvunna barn? - svar 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

att anse interpellationen besvarad.      

Yttranden 

I ärendet yttrar sig Monica Fällström (S), skolnämndens ordförande, Olle 

Löfgren (L), Christina Lindberg (C), Dunia Ali (C), Knapp Britta Thyr 

(MP), Hibo Abdullahi (MP) och Krister Fagerström McCarty (S). 

Propositionsordning 

Kommunfullmäktiges ordförande finner att det endast föreligger ett förslag 

till beslut, liggande förslag.  

Ordförande frågar om kommunfullmäktige avser att besluta i enlighet med 

liggande förslag.  

Ordförande finner att kommunfullmäktige har beslutat i enlighet med 

liggande förslag.        

Bakgrund 

Olle Löfgren (L) har 2019-10- 28 inlämnat en interpellation. Fullmäktige har 

beslutat att interpellationen får ställas samt att den ska besvaras på dagens 

möte.         

Beslutsunderlag 

Interpellation till skolnämndens ordförande – Har vi koll på försvunna barn? 

Svar från skolnämndens ordförande Monica Fällström, 2019-11-21       

______  
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§ 167 Dnr 2019-000538 1.1.1.1 

Interpellation - Hur kontrollerar kommunen att 
föreningarna lever upp till de eventuella krav som 
finns? 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

att anse interpellationen besvarad.      

Yttranden 

I ärendet yttrar sig Knapp Britta Thyr (MP) och Eva Olstedt-Lundgren (L) 

och Björn Nordling (S). 

Propositionsordning 

Kommunfullmäktiges ordförande finner att det endast föreligger ett förslag 

till beslut, liggande förslag.  

Ordförande frågar om kommunfullmäktige avser att besluta i enlighet med 

liggande förslag.  

Ordförande finner att kommunfullmäktige har beslutat i enlighet med 

liggande förslag.        

Bakgrund 

Eva Olstedt-Lundgren (L) har 2019-11-25 inlämnat en interpellation. 

Fullmäktige har beslutat att interpellationen får ställas samt att den besvaras 

på dagens möte.       

Beslutsunderlag 

Interpellation till Knapp Britta Thyr, samhällsnämndens ordförande – Hur 

kontrollerar kommunen att föreningarna lever upp till de eventuella krav som 

finns? 2019-11-25   

Svar från Knapp Britta Thyr, 2019-12-11      

______  
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§ 168 Dnr 2019-000032 1.1.1.1 

Ärenden för kännedom till kommunfullmäktige 2019 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

att ärenden för kännedom läggs till handlingarna.        

Propositionsordning 

Kommunfullmäktiges ordförande finner att det endast föreligger ett förslag 

till beslut, liggande förslag.  

Ordförande frågar om kommunfullmäktige avser att besluta i enlighet med 

liggande förslag.  

Ordförande finner att kommunfullmäktige har beslutat i enlighet med 

liggande förslag.        

Bakgrund 

Kommunfullmäktige erhåller förteckning över de handlingar som inkommit 

till kommunfullmäktige och ej föranlett någon åtgärd. 

 

Grundläggande granskning Arbetslivsnämnden   

Grundläggande granskning Samhällsnämnden   

Grundläggande granskning Skolnämnden   

Grundläggande granskning Socialnämnden   

Protokollsutdrag, 2019-11-21 Socialnämnden      

Verksamhetsplan 2020 

Förvaltningsrätten Härnösand Dom 513-17, 2019-11-07  

Förvaltningsrätten Härnösand Dom 5216-17, 2019-11-07  

SKL blir SKR     

Beslut om ny ersättare för ledamot i kommunfullmäktige      
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Beslutsunderlag 

Protokollsförslag, 2019-12-16 

Bilaga – Ärenden för kännedom till kommunfullmäktige 2019       

______  
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§ 169 Dnr 2019-000031 1.1.1.1 

Korta frågor - korta svar 2019 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

att anse frågorna besvarade.        

Yttranden 

Åke Hamrin (V) besvarar på en fråga från tidigare sammanträde om 

Toleransresor. 

Olle Löfgren (L) ställer en fråga om vart ungdomsrådet har tagit vägen? 

Anders Gäfvert (M) ställer en fråga om ett nytt äldreboende på Torsvik? 

Andreas Sjölander (S) besvarar frågan. 

Knapp Britta Thyr (MP) ställer en fråga om LSS-boende, kommer det att 

läggas ner något boende eller byggas något nytt? 

Krister Fagerström McCarty (S) besvarar frågan. 

Dunia Ali (C) ställer en fråga om arbetslösheten i Härnösand, finns det 

insatser för t.ex. de som saknar eftergymnasialutbildning, utlandsfödda 

akademiker m.m. 

Andreas Sjölander (S) besvarar frågan. 

Anders Gäfvert (M) ställer en fråga om ”Yrkesresan” ett regionalt 

kompetensprogram för socialsekreterare? Är det något som planeras i 

Härnösand? 

Krister Fagerström McCarty (S) besvarar frågan. 

Ulrika Jonsson (SD) ställer en fråga om man är tvingad att ha en 

låsanordning på sin dörr om man har hemtjänst. 

Krister Fagerström McCarty (S) besvarar frågan. 

Propositionsordning 

Kommunfullmäktiges ordförande finner att det endast föreligger ett förslag 

till beslut, liggande förslag.  

Ordförande frågar om kommunfullmäktige avser att besluta i enlighet med 

liggande förslag.  

Ordförande finner att kommunfullmäktige har beslutat i enlighet med 

liggande förslag.        
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Bakgrund 

Vid kommunfullmäktiges sammanträden har ledamöterna möjlighet att ställa 

frågor till övriga ledamöter i kommunfullmäktige. Frågor får också ställas 

till ordförande, vice ordförande i nämnder, bolag och kommunstyrelsens 

utskott.        

Beslutsunderlag 

      

______  
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§ 170 Dnr 37419  

Information 

Ordförande Göran Norlander (S) informerar om att fullmäktigesammanträdet 

den 27 januari 2020 är inställt och istället hålls en utbildning för alla 

politiker den 31 januari 2020 på Sambiblioteket.  

______  
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§ 171 Dnr 30831  

God Jul! 

Kommunfullmäktiges ordförande Göran Norlander (S) önskar alla 

ledamöter, ersättare och tjänstemän en riktigt God Jul.   

______  

 


